
 

 

Comissió de Seguiment i Impuls de projectes de 

Pressupostos Participatius d’Horta Guinardó 

Tercera reunió  

Data: 18 de gener de 2024 

Hora: 18:00 hores 

 

Assistents   

Josep Usach (Director adjunt d’infraestructures BIMSA) 

Numa Manya (Directora obra projecte jardins històrics del Guinardo) 

Gerard de Prado (Serveis Tècnics del Districte) 

Quique Buscarons (AAVV Baix Guinardó) 

Raül Baraona (AAVV Baix Guinardo) 

Mar Llopis (Casal Font d’en Fargues) 

Andreu Parera (Tècnic de participació) 

Alicia Palau (AAVV Guinardó) 

Clara Mas (Escola de les Aigües) 

Sergi Perea (Conseller Tècnic del Districte d’Horta Guinardó) 

Lorena Gonzalez (Escola de les Aigües) 

Ordre del dia 

1. Benvinguda 

2. Objectius, funcions i calendari 

3. Estat dels projectes 

 

Desenvolupament sessió 

Es dona la benvinguda als/les assistents a l’esmentada reunió. Es recorda que aquesta és la 

tercera reunió i que la primera es va fer al febrer de 2022. 

A continuació es presenten els objectius i el calendari previstos: 

 Impuls i seguiment del desenvolupament dels projectes 

 Estar informats/des sobre els l’estat i contingut dels projectes que no tenen promotores. 

 Detectar actuacions incompatible 

 Fer seguiment del desenvolupament de les obres 

 Estar informats sobre la planificació de les inauguracions 

En relació al Decidim, s’explica que és l’espai a on es pot consultar a nivell de ciutat en quin 

moment d’execució es troben els diferents projectes. 

Posteriorment, es procedeix a explicar quin és l’estat d’execució de cadascun dels 6 

projectes:  

Finalitzats: 

 Renovem el poliesportiu de Coves d’en Cimany per a ús del barri i del centre 

 Millorem el pati de l’Escola de les Aigües 

 El Casal Font d’en Fargues pel Clima 

 Renovem l’enllumenat del carrer Sorolla 



 

 

 Carril bici a la ronda del Guinardó 

En execució: 

 Rehabilitem la part històrica i urbana del Parc del Guinardó 

Aturat: 

 Millorem el llac dels Jardins del Baix Guinardó 

Posteriorment, s’obre un torn de precs i preguntes obert per parlar de cadascun dels projectes: 

En relació al Casal Font d’en Fargues pel Clima: 

Mar Llopis (Casal Font den fargues) 

Vol fer esment al projecte del Casal Font d’en Fargues pel Clima, malgrat estar finalitzat. Es 

valora molt positivament 2 de les 3 actuacions, especialment la porta d’entrada a l’edifici i el 

paviment.  

Es valora negativament la suposada millora del programa informàtic per millorar la climatització 

de l’edifici, el qual no ha funcionat. Es va fer un programa nou que tot i funcionar no es operatiu 

ni intuïtiu. Els/les usuaris/es no saben com fer-lo anar. I per tant, no s’ha pogut ajustar el 

manteniment climàtic de l’edifici.  També vol destacar que no està previst un manteniment del 

programa informàtic.  El tècnic que va fer el programa, no pot donar suport als errors del 

programa.  

Es valora que la feina del programa informàtic de la millora climàtica de l’edifici no ha estat ben 

executada. 

En relació al projecte Millorem el llac dels Jardins del Baix Guinardó: 

Raul Baraona (Baix Guinardo) 

Com que el projecte del llac del Baix Guinardó no s’ha executat, es considera que està elaborat 

el projecte executiu i que en qualsevol cas, en qualsevol moment es podria recuperar. També 

demana que els diners pressupostats no es perdin. Es demana que els diners es puguin 

recuperar per altres projectes del Districte i que sigui el Districte qui els reclami a la Regidoria 

de Participació. 

Mostren disconformitat perquè per una decisió política com va ser la decisió d’ubicar un altre 

equipament al mateix indret, ha fet que no es pugui executar el projecte.  

També demanen que si un projecte no es pot executar, la convocatòria pugui preveure què es 

farà amb aquests diners. 

Quique Buscarons (Baix Guinardó) 

 

Diu que el projecte de Millora del Llac del Baix Guinardó s’hauria de dur a terme. No està 

d’acord en quin moment es va decidir que no es faria. 

En relació al projecte de Millorem el pati de l’Escola de les Aigües: 

Clara Mas (Escola de les aigües) 

El projecte de transformació del pati ha estat un èxit. Defensen que ha estat una millora dins 

del projecte educatiu de l’escola i també del barri. 



 

 

Demanen que consti en acte que la millora del pati de l’escola és necessari que contempli 

també una necessitat de manteniment futur. Sobretot per l’ús intensiu que es fa del pati, 

especialment els patis oberts dels caps de setmana. 

Lorena Gonzalez (Escola de les Aigües) 

Considera que el manteniment del pati té a veure amb el Consorci i també amb el Districte. 

També creu que s’està donant processos d’involució sobre quines han de ser les 

responsabilitats.  També considera que el barri també s’ha d’implicar en aquest manteniment. 

Sergi Perea (Conseller Tècnic) 

Explica que totes les obres executades per l’ajuntament tenen un REP (Responsable d’Espai 

Públic) és a dir, qui es responsabilitza en el manteniment de l’obra una vegada finalitzada 

passat un any des de l’execució. 

Andreu Parera (tècnic de Participació) 

Explica que a les bases dels pressupostos participatius, es recollia que els projectes 

presentats, no havien de comportar una despesa econòmica fixa de manteniment i/o que 

aquesta pogués ser assumida per l’espai receptor. 

En relació al carril bici de la Ronda del Guinardó 

Alicia Palau (AAVV Guinardó) 

Es queixa del semàfor de la cruïlla del carril bici el qual genera confusió a vianants, vehicles i 

bicicletes. Recorda haver-ho dit quan es va inaugurar. 

En relació al projecte Rehabilitem la part històrica i urbana del Parc del Guinardó  

Josep Usach (Director adjunt d’infraestructures BIMSA) i Numa Manya (Directora obra projecte 

jardins històrics del Guinardo) 

Fan la presentació del projecte (mirar presentació) 

 

Acords 

1. S’acorda comprovar en els projectes de pressupostos participatius que figura en el 

REP en relació al responsable del manteniment de l’obra una vegada executada. 

2. Convocar la Comissió de Seguiment dels projectes de pressupostos participatius del 

Districte d’Horta durant el segon semestre del 2024. 

Es dona per acabada la reunió. 

 


